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Zápis číslo 4/2021 

ze zasedání Komise životního prostředí Rady města Milevska  
________________________________________________________________________________ 
 
 
termín jednání:           datum 09. 09. 2021 čas 14:30, začátek sraz před 2.ZŠ 

místo jednání: zasedací místnost MěÚ Milevsko, Sažinova 843, 399 01 Milevsko, dále terénní 
šetření     

 
 
Přítomni:      
za komisi ŽP:    Mgr. Vlasta Machartová    
    Jaroslav Kolář 
    Jan Kozák 
    Dana Řezáčová 
    Karolína Mitísková 

   Milan Branžovský 
Omluveni:   František Hejhal  
 
 
Za OŽP:   Bc. Marta Bardová (vedoucí OŽP) 
   Ing. Tereza Rašková (tajemnice) 
Hosté:   Michal Horek (místostarosta) 
 
Program:  

1. Účast - omluvení členové 
2. Zdravotní stav dřevin 
3. Žádost na úpravu výsadeb na území Města Milevska 
4. Investice a záměry 
5. Návrh a připomínky členů komise 

 
Jednání: 
 

1. Účast – omluvení členové 
Pan Hejhal se omlouvá zasedání komise ŽP. 

 
2. Zdravotní stav dřevin 

• Tahové větvení – Akát u 2. základní školy (parcela č. 539/22) 
Tajemnice informovala o tahovém větvení u vzrostlého stromu (akátu) mezi chodníkem v kopci a 
technickým vjezdem do školní jídelny u 2. ZŠ. Členové komise se sešli přímo u řešené dřeviny. Úhel 
růstu velké větve vede ke vzniku tahového větvení a v budoucnu hrozí její vylomení. To by vedlo k 
významnému poškození kmene, a tedy i celkové vitalitě stromu. Pan Kolář poukázal na skutečnost, že 
akát je invazivní druh, u kterého je nutné monitorovat jeho rozšiřování.  Kvůli možnosti větve a 
následnému znehodnocení dřeviny bylo panem Kolářem navrhnuto vyvázání koruny, jako opatření proti 
vylomení výše zmiňované větve. 
Závěr: Členové komise souhlasí s návrhem pana Koláře. Koruna stromu bude ošetřena vyvázáním 
koruny. 
Hlasování (přítomno/pro/proti/zdržel se): 6/6/0/0 
 

3. Žádost na úpravu výsadeb na území Města Milevska 

• Borovice u tělocvičny 2. ZŠ (parcela č. 539/22) 
Ředitel 2. základní školy pan Divíšek upozornil na borovici, která roste v těsné blízkosti tělovýchovné 
budovy této školy. Strom je nakloněn ke stavbě a svými větvemi zasahuje do prostoru střechy. Vzhledem 
k meteorologickým jevům, vzdálenost stromu a jeho naklonění ke stavbě je obava z poškození budovy 
vlivem pádu stromu. Strom je výrazně vychýlen z osy směrem ke stavbě. Členové komise byly během 
místního šetření seznámeni se všemi skutečnostmi. 
 
Závěr: Členové komise souhlasí s pokácením borovice v těsné blízkosti budovy. 
Hlasování (přítomno/pro/proti/zdržel se): 6/6/0/0 
 

• Strom ve svahu u Základní umělecké školy (parcela č. 539/7) 
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V blízkosti budovy základní umělecké školy pod dětským domovem se nachází ve svahu strom rod 
Prunus sp., který se nebezpečně naklání směrem ke stavbě. Strom je ukotven kořeny pouze z jedné 
strany a koruna je z velké části nakloněna směrem ke stavbě. Svah není nijak zpevněn a postupně zde 
dochází k vymývání zeminy, která udržuje kořeny pro ukotvení kořenů. 
 
Závěr: Členové komise souhlasí s pokácení stromu ve svahu. 
Hlasování (přítomno/pro/proti/zdržel se): 6/6/0/0 

 

• Smrk u garáží Pod Májovinou (parcela č. 462/1) 
 
Tajemnice představila žádost o pokácení smrku, který se nachází v blízkosti garáží Pod Májovinou. 
V žádosti byly popsány obavy z pádu stromu jako reakce na současní meteorologické změny, které u 
mělce kořenících stromů zvyšují riziko pádu. Komise zhodnotila umístění dřeviny, jejího zdravotního 
stavu a charakteristiku růstů a usoudila, že do budoucna může strom ohrozit budovy garáži. Strom se 
nachází na mírné vyvýšenině.  
 
Závěr: Členové komise souhlasí s pokácení stromu a navrhují jeho užití jako vánočního stromu na nám. 
E. Beneše. 
Hlasování (přítomno/pro/proti/zdržel se): 6/6/0/0 
 

4. Investice a záměry 
Tajemnice informovala členy komise o následujícím posunu u několika investiční akcí, podmětů nebo 
záměrů. 

• Úprava okolí kostela sv. Bartoloměje na nám. E. Beneše – na zeleň v okolí kostela byl podán 
požadavek na zpracování znaleckého posudku, kterým bude zhodnocen stav vzrostlých 
stromů. Celkem budou vypracovány dva nezávislé posudky. 

• Parkoviště Kreml: tajemnice informovala členy komise o zpracovávání návrhu parkoviště u 
domu „Kreml“.  

• Parcela Pod Zvíkovcem (parcela č. 1279/38) – paní Ing.arch. Vondráčkové byl zadán 
požadavek na vypracování konceptu na využití této parcely jako veřejné prostranství. 

• Nám. E. Beneše – přesunutí betonových truhlíků. Na základě podnětu na přesunutí betonových 
truhlíku z hl. náměstí se promýšlí náhradní umístění tohoto mobiliáře. 

 

5. Návrhy a připomínky členů komise 

• Pan Kolář upozornil na spálu růžovitých, která se na výsadbě hlohů nachází. 

• Předseda komise úpravu keřových výsadeb během vegetace. 
 
 

 
 

V Milevsku dne: 10.09.2021 
 
 
 
Zapsala: Ing. Tereza Rašková, v.r.             Mgr. Vlasta Machartová, v.r. 
tajemnice Komise životního prostředí          předsedkyně Komise životního prostředí 

 
 
 
 
 
 
Obdrží:  

1. Členové KŽP 
2. Ing. Jaroslav Mácha 
3. Sekretariát 
4. Bc. Marta Bardová, vedoucí OŽP 
5. K založení do spisu 

 
 


